

106-1 Dayeh English Speech Contest

106-1 英語演講比賽

I. Contest Objectives /活動目的:

This speech contest is organized in order to enhance students' English skills, English language ability and students' self-confidence and encourage students to participate in learning English and improve students' competitiveness in the workplace.

為了增進學生用英文表達能力以及英文語言能力，因此舉辦此演講比賽，以增進學生的自信心，並鼓勵學生參與英語學習，並提升學生的職場英語競爭力。

II. Organizer /主辦單位

Teaching Excellent Project Centre 卓越教學與品質保證中心

International Language Centre 國際語言中心

III. Eligibility /參賽資格:

All DYU students are welcome to participate, except for

1. Students who have resided in English-speaking countries for 1 or more years
2. Students who were educated in American schools for 2 or more years
3. Students from countries where English is the native or officially spoken language. Students who fall into the exception category are not allowed to join the contest, if found violating the eligibility criteria, the students are to be disqualified and their results are to be annulled.

大葉大學全校之在學學生皆可參加，但是(1)曾於英語系國家居住滿1年以上(含一年)，(2)曾就讀於美國學校滿兩年以上者，以及(3)凡母語及該國的官方語言為英語者皆不得參加比賽，若經舉報發現有違反符合資格之規定者，一律以取消參賽資格及競賽成績不採用來處理。

VI. Registration/報名方式:

Registration via online system <http://163.23.37.86/> from October 16 to November 17.

欲參加此競賽之同學需於 10/16-11/17 期間至「LLNC 語言導航中心預約系統」線上報名。

■ Fill in the basic information online and submit the specified electronic files for your topic and speech according to the following rules: 請參賽者上網填寫參賽者基本資料及附上演講題目及電子檔演講稿，電子檔規定如下

1. You must only choose one of the 5 provided topics. Feel free to choose the topic and write the speech. 參賽者請根據級數將五個題目中，自由選擇一個題目，將演講稿寫好。
2. You may not plagiarize existing speeches, if found plagiarizing, the participant will be disqualified. 抄襲者將被取消比賽資格。
3. Format: 演講稿統一格式為
Word file, Times New Roman font size 12, the file titled "Topic_Class_Participant's name"
Word 檔格式，Times New Roman 字體 12 字型，檔案名稱必須以「題目__參賽者班級__參賽者姓名」命名。
4. Email to dyudeva@gmail.com with the subject "2017 Dayeh Speech Contest__Topic" 寄送至 dyudeva@gmail.com，信件主旨請打「106-1 大葉大學國際語言中心演講比賽__參賽題目」

5. The speech must be written under the teacher's guidance. If the student fails to meet this criterion, the speech will not be accepted for registration. 學生所撰寫的稿必須由老師指導參與比賽，以確保參賽品質。
6. In order to change the participant information or the speech topic, please contact the language center **a week prior** to the contest date. Any changes will not be accepted on the day of the contest. 參賽者在報名之後如欲更改題目或演講內容，請於比賽日**一周前** email 至國際語言中心 負責人 陳韻仔 助理 (Selina) 做更正，比賽當天不接受更改題目。
7. This contest is for individual speeches only. 此演講比賽限個人參賽。

V. Contest Date /比賽日期: 11/29 (三) 18:00-21:00

Contest venue will be announced one week before the contest. (比賽地點將於比賽一週前公布)

11/28 (二) 中午 12:20 於國際語言中心進行比賽順序之抽籤，請務必出席；

若缺席，則由國際語言中心代為抽籤

VI. Contest Regulations/比賽規則:

1. Topic 競賽題目:

Due to the varied English ability of the students, the series of topics are designed to accommodate different levels of students, based on guidance provided by the teachers of each class. 因應本校學生的英文能力不同，根據相應級數設計不同的演講題目，請教師依據教授之班級不同給予指導。

English Level	Topics
Level A&B 初級&中級	<ul style="list-style-type: none"> ● Best Friends ● My hobby (My favourite things to do...) ● My dream is..... ● What is love? ● My ideal vacation
Level C&D 中高級&高級	<ul style="list-style-type: none"> ● The definition of Success ● What is happiness? ● My dream country ● What can we do to change the world? ● The most important person in the world.

2. 出場順序: 11/27 (一) 中午 12:20 於國際語言中心進行比賽順序之抽籤，請務必出席；若缺席，則由國際語言中心代為抽籤

3. 比賽會場設置預備席，當天若逾時且唱名三次皆未到者，視為棄權。會場有設置參賽者之座位，請依順序就坐，並聽從司儀叫號依次登台。

4. 計時方式 Time limit:

- (1) The required minimum length of the speech varies for different levels. In case you do not reach the minimum, 5 points will be deducted.

演講時間依級數不同，最低時間限制也有所區別；若演講時間沒有超過最低時間限制者，評審委員扣總分五分。演講時間沒有上限，視參賽者的內容而定。計時方式：演講者開始講話或有表演動作，便開始計時。

英語分級 English Level	演講時間
初級 Level A	演講時間要超過 1 分 30 秒 A minimum of 1 min 30 sec.
中級 Level B	演講時間要超過 2 分鐘 A minimum of 2 min.
中高級 Level C	演講時間要超過 3 分鐘 A minimum of 3 min.
高級 Level D	演講時間要超過 5 分鐘 A minimum of 5 min.

5. During the contest: 比賽進行中

- (2) The use of the cue cards is allowed (the business card size). You are not allowed to bring the full speech. The fluency and the use of cue cards may affect your score, however, the infrequent use of the cards will not affect your score.

過程中，可以使用提示卡(不能超過名片大小的字卡)，但不可攜帶講稿上台，看提示卡次數以及流暢程度也會影響到比賽的評分，請參賽者不要太頻繁使用，以免影響分數。

- (3) The use of mobile phones and other digital devices on stage is strictly prohibited. Please respect the judges and the participants. Turn off the phone or keep them in silent mode during the contest.

比賽當日，參賽者的手機或是其他 3C 產品皆不得拿上台，更不得以任何形式將手機拿上台演講，更不能看著手機念稿，請尊重現場的評審以及參賽者，手機也請轉成靜音或震動，並且請會場所有人員保持安靜。

- (4) 評分標準 Criteria:

Criteria Items 評分項目	Percentage 百分比
Content 演講內容 (切題度, 創意度, 組織結構)	40%
Skills 演講技巧 (語調, 肢體語言, 儀態, 開場結尾策略)	30%
Fluency 語言表達能力 (發音, 流暢度, 準確性等)	30%

VII. Award/敘獎方式:

1. **First Place:** A certificate of award for each participant and 1,000 NT dollars for the whole team
第一名每人獎金 2,500 元，獎狀一只，「英語聽力與口語」課程總分加 4 分。
2. **Second Place:** A certificate of award for each participant and 700 NT dollars for the whole team
第二名每人獎金 2,000 元，每人獎狀一只，「英語聽力與口語」課程總分加 3 分。
3. **Third Place:** A certificate of award for each participant and 500 NT dollars for the whole team
第三名每人獎金 1,500 元，每人獎狀一只，「英語聽力與口語」課程總分加 2 分。
4. **Winning Prize:** A certificate of award for each participant and 300 NT dollars for the whole team
優勝每人獎金 1,000 元，每人獎狀一只，「英語聽力與口語」課程總分加 2 分。

Note:

A. The names of the winners will be passed to their listening and speaking teacher as a reference of extra points.

【注意】：參加者名單將交予「英語聽力與口語」任課教師，作為學期成績加分參考。